
                                      Protokół Nr  XL II/2018 

 Sesji  Rady  Gminy  w  Oksie  odbytej  w   dniu  29 sierpnia   2018 roku. 

 

     Otwarcia Sesji dokonał  Przewodniczący Rady Gminy w Oksie Pan Zbigniew 

Bełtowski , powitał panie i panów radnych, panie i panów sołtysów, Wójta Gminy 

wraz z pracownikami, nowo powołanego pełniącego obowiązki Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Oksie Pana Leopolda Sputo , Dyrektora  Szkoły w Węgleszynie  

Dyr. Przedszkola Samorządowego w Oksie oraz przedstawiciela  Wojskowej 

Komendy Uzupełnień Pana Przemysława Żaczek. Przewodniczący Rady 

przedstawił porządek obrad informując iż   do porządku obrad zostanie  dopisane 

przyjęcie deklaracji Rady Gminy o chęci realizacji projektu pn. Uporządkowanie 

gospodarki wodno- ściekowej w aglomeracji Oksa w miejscowości Oksa                    

i Popowice, gdzie wniosek ten został zgłoszony na poprzedniej Sesji i uważa że 

głosowanie za przyjęciem deklaracji będzie zrealizowaniem  tego wniosku.  

Porządek ten został poddany pod głosowanie, wszyscy jednogłośnie byli za jego 

przyjęciem .   Na stan 15 radnych udział w sesji wzięli wszyscy radni zgodnie         

z załączoną listą obecności, a więc Sesja jest prawomocna     i władna do 

podejmowania uchwał. Na sekretarza została powołana radna Pani Anna Ponicka  

zam. Rembiechowa  która  wyraziła zgodę .Za przyjęciem propozycji Sekretarza 

głosowało 14 radnych natomiast  jeden  radny wstrzymał się od głosu.  

  

                Porządek obrad: 

 

   1.Otwarcie Sesji, powitanie uczestników, stwierdzenie quorum. 

   2. Przyjęcie protokołu z Sesji poprzedniej. 

   3. Interpelacje radnych. 

   4. Informacja Wójta Gminy o podjętych zadaniach między Sesjami. 

   5. Informacja na temat przeprowadzonego konkursu na Dyrektora Szkoły Podstawowej      

       W Oksie  

   6. Informacja z realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2018 roku. 

   7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   - udzielenia pomocy finansowej gminie Raków na wzniesienie pomnika Wincentego Witosa   

      Na terenie gminy Oksa  

   -  zmiany w budżecie gminy na 2018 ro 



   -  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na    terenie    

      Gminy Oksa 

   - przyjęcia Aneksu Nr 1 do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Oksa 

      - uchwalenia Kompleksowego Planu Rozwoju szkół w gminie Oksa  

      - zatwierdzenia Regulaminu  dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie    

         Gminy Oksa 

       -rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

       - rozpatrzenia skargi na działalność Przewodniczącego Rady Gminy 

       - przekazania skargi Komisji Rewizyjnej na działalność Wójta Gminy 

       - podjęcie deklaracji Rady Gminy o chęci realizacji projektu pn. ,,Uporządkowanie   

        gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracji Oksa w miejscowości Oksa i Popowice 

  8. Zapytania i wolne wnioski. 

  9. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 10. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3 . 

 Podczas obrad tej sesji interpelacji nie było. 

Zabrał głos przedstawiciel Wojskowej Komendy Uzupełnień Pan Przemysław 

Żaczek – Szef Wydziału Rekrutacji który przedstawił informację na temat Wojsk 

Obrony Terytorialnej które są tworzone w Polsce, pozostawiając materiały celem 

rozpropagowania przez radnych i sołtysów tych informacji.  

Ad. 4 

Informację o podjętych zadaniach między Sesjami przedstawił Wójt Gminy. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5 

 Informacje na temat przeprowadzonego konkursu na Dyrektora Szkoły 

podstawowej w Oksie przedstawiła insp. d/s oświaty Pani Drozd – informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

W tej sprawie głos zabrali : 

- radny Adamczyk Ryszard – zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady 

ponieważ  jako przedstawiciel organu prowadzącego był członkiem tej komisji, 

nie jest jedynym który słyszał tą informację, lecz co do tego konkursu krąży 

bulwersująca informacja dotycząca treści pytania jakie Przewodniczący Rady 

zadał kandydatowi który zdaniem opinii wielu miało bezpośredni wpływ na 

wynik głosowania, czy jest Pan w stanie ujawnić treść pytania i wynik 

odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady udzielił odpowiedzi iż wracając swoimi myślami do Sesji 

kiedy się to zdarzyło, przed Sesją doszła do niego koleżanka Pani Bielas która 



poniformowała go że zebrała swoje myśli na kartce papieru z tego tytułu że może 

coś pominąć, z zapytaniem czy będzie mogła to odczytać. Takiego głosu 

Przewodniczący udzielił  Pani Bielas. W trakcie czytania kandydatka na 

Dyrektora przerwała wręcz nastąpił moment słów riposty koleżanki radnej – 

każdy obecny na Sali  niech przypomni sobie te słowa ,, Pani Lidziu ja wiem że 

Pani jest pedagogiem i umie się Pani wysłowić ale ja też coś dla społeczeństwa 

potrzebuję „. Przewodniczący Rady uważa  że Pani Bielas mimo podstawowego 

wykształcenia  zachowała się tak jak należy w przeciwieństwie do koleżanki 

będącej pedagogiem. Nie chce takiej atmosfery wśród grona pedagogicznego 

które będzie edukować naszą młodzież aby było tolerowane i w taką atmosferę 

wbudowane. Na podstawie  obserwacji przez dwa lata jako Przewodniczący Rady 

ma prawo te spostrzeżenia zgłosić i nie boi się odpowiedzialności. Jako 

Przewodniczący  gdzie obdarzyła go Rada zaufaniem , nie może tego przemilczeć 

i na tą chwilę chce  aby każdy radny sobie przypomniał brzmienie tych słów. 

- radny Adamczyk – to co powiedział Przewodniczący to wszyscy już wiedzieli 

ale w krążącej wypowiedzi istnieje informacja  że Pan zarzucił kandydatce że to 

co zrobiła, to było bezpośrednim powodem choroby naszej koleżanki Mieci. 

- Przewodniczący  Rady  - poinformował iż po Sesji koleżanka Miecia  się użalała 

że kandydatka  przerywała jej głos nie mając  prawa jej przerywać, gdyż kultura 

tego wymaga oraz odwróciła się wypowiadając obraźliwe słowa,  po Sesji się 

wypłakiwała do Przewodniczącego Rady i nie tylko , i  radni mogą te słowa 

podkreślić. 

- radna Turek-  zwróciła się do Przewodniczącego Rady z pytaniem w jaki sposób 

przerywała koleżance, czy z jej strony płynęła agresja w kierunku do koleżanki, 

powiedziała tylko takie zdanie ,, Pani Mieciu bardzo Cię proszę uspokój się, nie 

denerwuj się – tyle się odezwała do Pani Mieci. Był protokół z Sesji z którego nie 

wynika że zabierała głos. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ma ktoś odwagę powtórzyć te słowa, 

nikt z obecnych nie powtórzył tych słów. Przewodniczący poinformował iż 

prawda się broni sama a Przewodniczący nie boi się odpowiedzialności. 

- radna Turek – poinformowała iż to nie powinno mieć miejsca  na konkursie tak 

poważnym by w ten sposób zadawać pytania, by nasze sprawy prywatne nie 

powinny mieć miejsca na konkursie. 

- Przewodniczący Rady poinformował iż sytuacja  która została wybudowana na 

Sesji odbiła się na koleżance radnej, stan do którego została doprowadzona , dwie 

i pół godziny później doprowadził do jej choroby . 

- radny Adamczyk – zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady – czy to 

było merytoryczne i fachowe pytanie na konkursie bardzo związane z funkcją 

Dyrektora . 



- Przewodniczący Rady poinformował iż on nie występował jako fachowiec w tej 

dziedzinie, fachowcy byli w komisji lecz jako Przewodniczący Rady przez drugą 

kadencje obserwuje wszystkich i widzi jak buduje wśród rady atmosferę, nie 

ukrywając sięgnijmy głęboko myślami co chcemy osiągnąć w tej radzie dla 

innych i dla gminy.  Więcej pytań w tej sprawie nie było. 

Ad. 5 

Informację z realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2018 roku przedstawiła 

Skarbnik Gminy  która poinformowała iż ta informacja została przesłana do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach jak również zapoznała z Uchwałą 

Nr 105/2018 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w Kielcach z dnia  10 sierpnia 2018 roku w sprawie opinii o informacji                        

o przebiegu wykonania budżetu gminy Oksa za I-sze półrocze 2018 roku. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W tej sprawie zabrał głos radny Łaskawski prosząc by w następnej informacji 

godziny ponadwymiarowe były wyszczególnione odrębnie nie razem                          

z wynagrodzeniem osobowym pracowników i dodatkami tylko osobno. 

   

Ad. 6. 

    Podjęcie uchwał w sprawie : 

- udzielenia pomocy finansowej gminie Raków na wzniesienie pomnika 

Wincentego Witosa na terenie miasta Kielce 

za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- zmiany w budżecie gminy na  2018 rok 

za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie gminy Oksa 

Zabrała głos Sekretarz Gminy informując iż projekt  w/w uchwały został 

przesłany do wszystkich sołtysów  celem  uzgodnienia z mieszkańcami czy 

określona ilość punktów  sprzedaży napojów alkoholowych jest wystarczająca  

za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- przyjęcia Aneksu Nr 1 do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Oksa  

Sekretarz Gminy wyjaśniła cel podjęcia uchwały informując iż chodzi                          

o modernizacje budynków OSP Lipno, Rembiechowa, Domu Ludowego 

Węgleszyn oraz Świetlicy Zakrzów. 



za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni  

- uchwalenia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w gminie Oksa 

 W tej sprawie zabrał głos radny Łaskawski który poinformował iż Komisja 

Oświaty nie zapoznała się z załącznikiem do uchwały, proponuje by bardziej 

dogłębnie zapoznać się z załącznikiem, gdyż jest to bardzo obszerny dokument. 

Sekretarz Gminy zapoznała z Zarządzeniem Wójta w tej sprawie. 

- radny Łaskawski – proponuje by uchwała została przesunięta gdyż radni nie 

zapoznali się z dokumentami 

-radny z Oksy Adamczyk – zwrócił się z pytaniem czy odrzucenie tej uchwały       

i przekazanie do Komisji  spowoduje przekroczenie terminu w podjęciu działań 

- Sekretarz udzieliła wyjaśnień że nie jest jej wiadomo o przekroczeniu terminów. 

- radna Turek – stawia formalny wniosek o odrzucenie uchwały i przekazanie jej 

na Komisję. 

- Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie, za odrzuceniem 

uchwały i przekazaniem do Komisji Oświaty byli wszyscy radni.  

- zatwierdzenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Oksa  

Zabrała głos Sekretarz informując iż projekt Regulaminu był omawiany na 

Komisjach i przesłany do  Wód Polskich gdzie został pozytywnie zaopiniowany, 

żadnych zmian nie dokonano. 

Za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta  

Przewodniczący Rady zapoznał z uzasadnieniem do uchwały 

Za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- rozpatrzenia skargi na działalność Przewodniczącego Rady 

-V-ce Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały wraz z uzasadnieniem 

Za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

Zabrał glos Wójt Gminy informując iż skarga nie dotyczyła tylko osoby Wójta, 

Przewodniczącego Rady i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, nie podlegało 

to w drodze uchwały lecz zostało skierowane  pismo do skarżącego z treścią  

którego  zapoznała Pani Sekretarz. 



Przewodniczący Rady zapoznał z treścią następnej skargi  informując iż  skarga 

zostanie  przekazana Komisji Rewizyjnej. 

Za podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy radni 

- podjęcia Deklaracji Rady Gminy  o chęci realizacji projektu pn. ,, 

Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracji Oksa                            

w miejscowości Oksa i Popowice 

W tej sprawie głos zabrali : 

- radny Różański – aby wyjaśnić sprawę dotyczącą kredytu, jego spłaty, czy są 

jakieś rozwiązania  , czy nie będziemy pozbawieni funduszu sołeckiego, nie chce 

aby ta Rada podjęła taką decyzję że zadłużenie spowoduje,  że nie będziemy             

w stanie spłacić  tego kredytu co może mieć  niekorzystny wpływ na rozwój 

gminy, prosi o podjęcie mądrej i rozsądnej decyzji w głosowaniu. 

- Przewodniczący Rady – jest to inwestycja o dużych gabarytach finansowych, 

aby Skarbnik przedstawiła symulacje spłat , jakie będą konsekwencje jeżeli Rada 

nie podejmie takiej decyzji. 

- Wójt Gminy – jest to trudny temat do analizowania , Pani Skarbnik zrobiła 

symulację  spłat, należy podjąć jednoznaczną decyzję gdyż na ulicę  Stawową jest 

rozstrzygnięty przetarg na ułożenie nawierzchni na tej ulicy i wykonanie jest do 

końca grudnia 

- Skarbnik Gminy zapoznała z symulacją spłat kredytu informując iż kredyt byłby 

do spłaty do 2037 roku z ograniczeniem wszystkich wydatków bieżących  oraz 

brakiem funduszu sołeckiego od 2020 roku 

- radny Łaskawski – zwrócił się z pytaniem  czy podczas spłaty kredytu będzie 

nas stać na jakieś inwestycje w tym okresie 

- radny Adamczyk – poinformował iż na Sesji nadzwyczajnej złożył wniosek 

formalny o głosowanie za przystąpieniem do kanalizacji i wniosek ten 

podtrzymuje  gdyż wszystkie uzasadnienia które padły skłaniają do tego by 

szukać oszczędności i innych źródeł finansowania a nie poddawać się i jest za 

przegłosowaniem wniosku 

- radny Różański – co będzie gdy zaczniemy inwestycję i nie będzie nas stać 

dokończyć by wstrzymać się gdyż może później zmienią się warunki unijne i być 

może zostanie więcej dofinansowane 

- Przewodniczący Rady – czas nas goni , musimy podjąć decyzję, musimy szukać 

oszczędności 



- radny Adamczyk – zgłasza wniosek formalny by glosowanie odbyło się imienne 

wyczytując nazwisko radnego , by radny określił się czy jest za czy przeciw 

kanalizacji 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem kto jest za wnioskiem radnego 

Adamczyka 

- Wójt Gminy – wniosek radnego Adamczyka jest bardzo zasadny gdyż w nowej 

kadencji każde głosowanie będzie imienne 

- radny Adamczyk – po wystąpieniu Wójta i wyjaśnieniu spraw imiennego 

głosowania prosi o ponowne głosowanie tej sprawy 

- Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie  wniosek radnego Adamczyka  

Za wnioskiem radnego Adamczyka głosowało 3 radnych, przeciwnych było 11 

oraz jeden radny wstrzymał się od głosu 

Przewodniczący  Rady odczytał treść deklaracji Rady Gminy w Oksie  o chęci 

realizacji projektu pn. Uporządkowanie  gospodarki wodno – ściekowej                    

w aglomeracji Oksa w miejscowości Oksa i  Popowice 

Za podjęciem deklaracji głosowało 5 radnych, przeciwnych było 7 radnych, 

wstrzymało się dwóch radnych oraz jedna radna  Bielas nie określiła się. 

Przewodniczący Rady poinformował aby głos  koleżanki Mieczysławy Bielas 

zaliczyć do wstrzymującego się. 

- radny Adamczyk – aby w najbliższym czasie dokonać asfaltowania ulicy 

Stawowej i Źródłowej 

- Wójt Gminy udzielił odpowiedzi iż co do ulicy Stawowej nie ma przeciwskazań 

lecz z ulicą Źródłową musimy się wstrzymać ze względu na wymianę sieci 

wodociągowej. 

   Ad.8  

W zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali : 

- sołtys Jarczyńska z Rzeszówka -  dostarczyć kamienia na drogę w kierunku 

Jarczyńskich oraz dzierżawca gruntu w Rzeszówku  bardzo niszczy drogi, 

pourywał  końcówki od hydrantów 

- radna Ponicka z Rembiechowy wraz z  Panią sołtys zaprosiła na Festyn w dniu 

8.09.2018 r. o godz, 17-tej. 

- sołtys z Tyńca Laprus wykosić obok Źródełka , dostarczyć kamienia w kierunku 

uliczki 



- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o wydatki do szkół od 2010 – 2018 

roku, są to kwoty dość pokaźne  oraz wynagrodzenia  - chce aby to wyjaśnić gdyż 

od 2015 roku bardzo wzrosło wynagrodzenie i prosi o wyjaśnienie  - nie otrzymał 

odpowiedzi. 

Ad. 9 

Udzielenie odpowiedzi na zapytania: 

-  pani sołtys z Rzeszówka – w tym roku nie dostarczymy kamienia na drogę            

w Rzeszówku gdyż budżet na kamień został przekroczony a Rzeszówek nie 

przeznaczył funduszu sołeckiego na kamień, w pierwszej kolejności  będziemy 

wozić tam  gdzie jest zaplanowane w funduszu sołeckim oraz musimy 

wyremontować drogę asfaltową po awarii drenarki 

- pani sołtys z Tyńca – wykosimy obok Źródełka  natomiast kamienia nie będzie 

w tym roku . 

Co do kwestii poruszonych przez Przewodniczącego Rady  temat ten jest 

uaktualniony, po głębokiej analizie ze służbami, Dyrekcją -  na najbliższej Sesji 

lub na spotkaniu zostanie wyjaśnione. 

- Przewodniczący Rady – sprawa finansowa oświaty jest to sprawa nagląca, jest 

wkrótce wrzesień, zaczyna się edukacja dzieci i być może jest to za późno 

poruszone. 

- Wójt Gminy – kwestia była poruszana, wypłynęła  z wniosku dwóch radnych, 

była przedstawiona analiza dość szczegółowa wydatków w dziale oświata. 

- radny Szymański z Popowic- chodzi o dofinansowanie do utrzymania dziecka 

gdyż jest bardzo duża różnica  pomiędzy Oksą a Węgleszynem. 

Wójt poinformował iż  radny Szymański nie uzyskał odpowiedzi gdyż należy 

wrócić do dokumentów ,  zaprosił  do udziału w pielgrzymce na Jasną Górę . 

  

 

      W związku z wyczerpaniem tematyki Sesji  Przewodniczący Rady 

podziękował za udział  w obradach oraz dokonał zamknięcia obrad. 

Protokólant: J. Mróz. 

 

 

 


